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Dirt, soil, call it what you want - it's everywhere we go. It is the root of our existence,
supporting our feet, our farms, our cities. This fascinating yet disquieting book finds,
however, that we are running out of dirt, and it's no laughing matter. An engaging
natural and cultural history of soil that sweeps from ancient civilizations to modern
times, "Dirt: The Erosion of Civilizations" explores the compelling idea that we are - and
have long been - using up Earth's soil. Once bare of protective vegetation and exposed
to wind and rain, cultivated soils erode bit by bit, slowly enough to be ignored in a
single lifetime but fast enough over centuries to limit the lifespan of civilizations. A rich
mix of history, archaeology and geology, "Dirt" traces the role of soil use and abuse in
the history of Mesopotamia, Ancient Greece, the Roman Empire, China, European
colonialism, Central America, and the American push westward. We see how soil has
shaped us and we have shaped soil - as society after society has risen, prospered, and
plowed through a natural endowment of fertile dirt. David R. Montgomery sees in the
recent rise of organic and no-till farming the hope for a new agricultural revolution that
might help us avoid the fate of previous civilizations.
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书评

文图 / 左叔
我们的文化对于脚下的这片土地的情感是极为复杂的，尤其是在现如今我们走出传统农
耕社会，急行在城镇化道路上的时候。土地在我们的观念之中，既是十分重要的，比如
扎根在土地之上的房产，似乎人人都在关心自己脚下的立锥之地；同时又是十分不重要
的，至于这片土地...  

-----------------------------

-----------------------------
在喧嚣的城市中待久了，我们常常渴望走到乡下田间，放眼望望此起彼伏的麦浪，躬身
抚摸鲜嫩翠绿的菜苗，侧耳聆听热闹非凡的虫嘶蛙鸣……当我们双脚踏在柔软的泥土上
时，仿佛自己又和大自然亲密无间了，哪怕只有半日闲暇。
可是，我们大部分人都难以意识到，脚下看似亘古不变的泥...  

-----------------------------
上周末，我在家河边的沙县小吃店吃了一顿很难吃的午餐，当时吃的过程中是毫无对食
物的无论是色香味都是不会多留一份心一份的眼色的，当时的我就只图个填饱肚子而想
快快溜之大吉。但又碍于当时的汤是滚烫滚烫的，我便不由得一边被迫耐心地吃，一边
三心二意地往窗外看河的一边，...  

-----------------------------
这本书为我们梳理了一段容易被人忽略的历史——自从有了农业生产以来，人类是如何
对待土壤的，反过来土壤又如何影响了人类文明。
在农业时代，地球上有很多文明，都由于土壤的退化和流失而逐渐走向毁灭。从复活节
岛的小型社会，到美洲大陆盛极一时的玛雅文明，再到横跨了三个大...  

-----------------------------
一本让我想起星际穿越开头的书：人类面临绝境，土地已经没有办法生长出作物，连玉
米和秋葵都长出来了。 美国人对于土地具有强烈的忧患意识，值得世界人民学习。
90%以上的土地达不到10英尺以上，绝大多数土地只有45英尺的厚度，他们所能提供的
养分根本不足以维持50年。 所以急...  
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